
Zápis z jednání Správní rady ČES 25. 3. 2024 

Přítomni: Daniel Svoboda (DS), Linda Maršíková (LiM), Petra Chaloupková (PCH) 

Omluveni: Jiří Remr (JR), Barbora Latečková (BL), Lana Mitrofanova (LaM) 

• Aktuální finanční (a členská) situace: 

o  K 22. 3. 2024 je na kontě 187 995,70 Kč a v pokladně 412 Kč. 

o  Zatím nebyly zaplaceny členské příspěvky ve výši 8800 Kč (od 4 členů) a účastnické poplatky 
na Evaluační minimum ve výši 13 200 Kč (za 2 účastníky) – bylo urgováno. Nově byla 
vystavena faktura na členské příspěvky 4 členů EY – 8800 Kč. O nové členství za EY požádali 
Ing. Miroslav Král a Ing. Anna Korienieva. Rozhodnutí Správní rady: SR potvrzuje členství 
obou nových zástupců ČES. Podpůrné hlasy dali LiM, Alena Znamenáčková a DS. 

o  Stále čekáme na potvrzení členství a členský příspěvek MPSV ve výši 15 000 Kč. Čeká se na 
vystavení objednávky. Za MPSV požádali o členství Kateřina Vojtíšková, Simona Smrčková, 
Martin Dytrych a Václav Voslář – členství bylo odsouhlaseno na předchozím jednání SR. 

o  Pro informaci: Fixní náklady sekretariátu (nájem, služby, DPP; bez nákladů za účetnictví a 
poplatků banky) na období 4-12/2024 jsou 161 100 Kč. Při doplacení všech již vystavených 
faktur by mělo být na kontě cca 218 796 Kč (bez zahrnutí plateb MPSV, ČZU a zisku z akcí). 

• Další akce 2024: 

o  Uskutečnilo se první ze 4 půldenních školení pro pracovníky Romodrom o.p.s., další se bude 
konat 4. 4. 2024 a dále 25. 4. 2024 a 9. 5. 2024. 

o  25. 4. 2024 proběhne další ročník studentské evaluační soutěže (řeší PCH). V případě nižšího 
počtu týmů bude možné využít pouze dvě hodnotitelky (Marie Körner, Jana Chladná), 
třetím hodnotitelem může být JR. 

o  Vladimír Kváča navrhne termín pro opakované školení Tajemný kontrafaktuál (stávající 
poplatky za 1 den fyzicky a 0,5 dne online byly 4000 Kč – 3400 Kč – 2800 Kč a mohou 
zůstat). DS ověří termín. 

o  Na jaro (duben–květen) navrhujeme zorganizovat neformální EvalPub (zahrádka Krčmy U 
Pavouka?) pro setkání členů a volnou diskusi námětů pro činnost ČES. 

o  6. 5. nebo 7. 5. 2024 by mělo na MPSV (Kartouzská) proběhnout EvalCafé na téma evaluace 
inovací (koordinuje Vladimír Kváča). Vzhledem ke květnovým svátkům by byl vhodnější 
týden od 13. května 2024. DS ověří možnost posunutí termínu. 

o  Stále se snažíme připravit kurz Fokusní skupiny na ČZU, problémem je nalezení vhodného 
termínu – navržen je týden od 20. května, případně od 24. září 2024. Bude potřebné zajistit 
catering, navržená výše poplatků za 2,5 dne je 6600 Kč (5600 Kč pro NNO a studenty, 4600 
Kč pro členy). 

o  Další kolo Evaluačního minima (2 dny, poplatky 6600 Kč – 5600 Kč – 4600 Kč) je předběžně 
navrženo ve dnech 17.-18. 9. 2024. 

o  Pro další školení nebo formát EvalCafé byly mj. navrženy: participační metody, evaluace 
ESIF a komunitní práce, pokročilejší vizualizace (bude pokryto na konferenci), metody sběru 
dat a praktické simulace výzkumných metod, dotazníky, outcome mapping, indikátory, 
řešení problémů. Zvážena by měla být výměna zkušeností ve formátu peer-learning. 

o  Bude pokračovat příprava Newsletterů a FlashInfo. 

• Konference 2024: 

o  Datum konání konference: 12.-13. 6. 2024. 

o  Odsouhlasené hlavní téma konference: Nebojte se evaluací (Jsme na jedné lodi) / Don't be 
afraid of evaluations (We are all in the same boat). Vzhledem k potvrzené podpoře ze 



strany ČZU bude zahrnut blok k multikulturním aspektům evaluací a akceptovány budou i 
příspěvky v angličtině. 

o  Dvě plenární jednání by měla propojit různé evaluační aktéry a využít propojovací roli České 
evaluační společnosti. V panelech by měla být prezentována ČES (DS nebo JR nebo LiM), 
ČZU (prorektor), MMR, MZV (např. s tématem zapojení univerzit do rozvojové spolupráce a 
následné spolupráce univerzit), a dále MPSV, MŠMT, Úřad vlády, PAQ. … – prosíme členy SR 
o kontaktování potenciálních klíčových řečníků. 

o  Pro paralelní bloky byla navržena tato témata: 

o Multikulturní týmy a výzvy (Diversity management) – potenciální příspěvky: FTZ ČZU 
(PCH), Romodrom (ověří DS). 

o Evaluace vzdělávání a evaluační vzdělávání (Evaluation in education) – potenciální 
příspěvky: MŠMT, České priority, MZV. 

o Evaluace pohody a nepohody (Evalution of wellbeing) – potenciální příspěvky: Oto 
Potluka, NÚDZ (ověří DS, LiM), MŠMT, studenti (mj. téma bezpečnosti - „panická reakce“ 
nebo strategický pohled?), Jan Mrkvička ČvT (mj. téma bezpečnosti, ověří DS). 

o Evaluace pro obce a občany (Evaluation for community and self-government) – 
potenciální příspěvky: MAS (ověří DS), České priority (Ladislav Frühauf, Lucie 
Jungwiertová), EY, MMR – mj. téma participace. 

o Evaluace pro podporovatele – Jak hodnotit smysl finanční podpory? (Value for money) 
– potenciální příspěvky: nadace, soukromé firmy, Vodafone, O2, městské části, 
magistrát… 

o Divoká karta – nové výzvy, nové přístupy, noví aktéři… (Emerging issues) – Možné 
příspěvky: Leadership (PCH, LiM). 

o  Opět budou nabídnuty 3 půldenní předkonferenční workshopy, eventuálně 2 x 2-3 půldenní 
workshopy (dopoledne a odpoledne). Pro workshopy byla předběžně navržena témata: 

o Kdy má jaká evaluace smysl? Mírně gamifikovaný workshop především pro zadavatele 
(Vladimír Kváča) Co lze (a nelze) od evaluace očekávat v závislosti na stavu realizace 
intervence. Jaký účel evaluace může mít, jak se to projevuje v evaluačním designu a jak 
souvisí evaluační kritéria a otázky s fází realizace intervence. Mírně gamifikovaný 
workshop především pro zadavatele evaluací, ve kterém ale neřešíme právní aspekty 
zadávání evaluací, ale věcný obsah požadavků na evaluaci. 

o Vizualizace a prezentace výsledků evaluace – Nechte výsledky mluvit za vás (Linda 
Maršíková, EY) – připraví LiM. 

o Open Space nebo Most Significant Change (Inka Bartošová) – ověří DS. 

o Vladimír Kváča dále nabízí workshop Rozbalování black-boxu – Teorií vedená evaluace 
podle Pawsona a Tilleyho (Realistic evaluation) – teorie, mechanismy a kontexty. Jak 
přemýšlet o tom, co je to něco, co v rámci intervence způsobuje změnu a jak to 
zkoumat. Alternativou je nicméně samostatné zopakování kurzu Realistická evaluace.  

o  Byla šířena (a připomínána) výzva pro oslovení potenciálních řečníků a lektorů workshopů. 
Zatím reagoval pouze Oto Potluka s tématem evaluace wellbeingu. Další reminder by měl 
být rozeslán 2. 4. 2024 (po Velikonocích) – prosíme členy SR o příspěvky a kontakty. 

o  Catering (i dobrovolníky a další logistické aspekty) zajistí PCH. 

o  DS ověří možnost využití skupiny Poslední a pádíme pro After Party (a následně i podzimní 
Kongres ČES). 

o  Registraci připraví DS a LaM. 

Závěry Správní rady: Je nezbytné přímé oslovování klíčových řečníků, včetně požadavků 
na včasné zaslání abstraktů a medailonků. 

• Any other business: 



o  Příprava projektu pro inovace – na přípravě se podílí Barbora Latečková, Lucie 
Jungwiertová, Jiří Hejkrlík, Ladislav Frühauf, Daniel Svoboda a Jiří Remr (další jednání týmu 
je plánováno na 4. 4. 2024) – před dalším jednáním SR by měly proběhnout hloubkové 
rozhovory (místostarosta Tachova, MAS Sokolovsko, Lucie Jungwiertová) a měl by být 
připraven koncept projektu. 

o  Přeregistrace statutárních zástupců probíhá (Petr Bouchal – Jiří Remr). 

o  V květnu bude pokračovat v jednání s ČZU o změně sídla a převzetí sekretariátu od roku 
2025 (DS a PCH). 

o  Oslovila nás Dagmar Gombitová s návrhem na spojení Slovenské evaluační společnosti a 
České evaluační společnosti – níže kopíruji e-mailovou výměnu*. Bude nutná důkladnější 
diskuse. 

o  Upozorňujeme na důležitou informaci, že Pražská deklarace (2019) se stala podkladem pro 
Global Declaration on Evaluation for Transformational Change – viz Newsletter 22. 3. 2024. 

o  Pro podzimní Kongres ČES byl předběžně rezervován Jazz Club U Staré paní na 21. 11. 2024 
(celý klub včetně After Party by byl primárně pro ČES) nebo 28. 11. 2024 (po Kongresu by 
následoval koncert Jana Spáleného a ASPM – Amatérského sdružení profesionálních 
muzikantů, ale asi bychom nemuseli platit vstupné). 

o  Je potřebné oslovovat nové potenciální členy i zájemce o členství ve SR (všichni). 

o  Příští jednání Správní rady je navrženo na pondělí 22. 4. 2024 od 15.00 v EY (Florentinum, 
budova D, 8. patro). 

 
* Komunikace k otázce spojení SES a ČES: 
 
From: dgombitova@gmail.com  
Sent: Thursday, March 22, 2024 10:58 PM 
To: svoboda@czecheval.cz 
Subject: ČES 
 
Dík za info Dan, 
ak bude možnosť skúste prebrať čo si o tom myslí ČES, v podstate nemusíte nič meniť a môže to 
fungovať pod jednou strechou ako spoločná evaluačná spoločnosť, podobne ako Nemci a Rakúšania. 
My máme onedlho stretnutie a uvidíme čo si o tom myslia naši členovia, dám potom vedieť. 
Vďaka aj za newsletter, uvidím ako to vyjde a ak sa bude dať určite skúsim prísť na konferu. 
Všetko dobré, d 
 
From: svoboda@czecheval.cz <svoboda@czecheval.cz>  
Sent: Friday, March 22, 2024 11:35 AM 
To: dgombitova@gmail.com 
Subject: RE: ČES 
 
Ahoj, Dagmar, 
Trochu se zase propojit by bylo moc fajn. Ale sloučení by asi bylo problematické vzhledem ke 
stanovám (statutárním odpovědnostem a souvisejícím registracím). Pro nás jednodušší by bylo, kdyby 
se SES stala institucionálním členem ČES. Nebo rádi kohokoliv, zejména tebe, přijmeme za 
individuálního člena. Jednu Slovenku – Magdalénu Celnarovou (z Ministerstva práce, sociálnych vecí a 
rodiny SR) už ostatně mezi členy máme. Členi pak mimo jiné taky mohou kandidovat do Správní rady. 
Podobnosti viz https://czecheval.cz/cs/O-nas/O-clenstvi. 
 
Chodí ti náš Newsletter? Přikládám dnešní draft. Neukážeš se na letošní konferenci 12.-13. 6.?  
 
Měj se, Dan 
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From: dgombitova@gmail.com  
Sent: Thursday, March 21, 2024 6:16 PM 
To: svoboda@czecheval.cz 
Subject: ČES 
 
Ahoj Dan, 
dlho som ťa nevidela a nepočula tak dúfam, že sa ti darí. 
Mám takú otázočku. Naša Slovenská evaluačná ide do stratena, odkedy nerobíme IPDET a ja som len 
člen, tak sa v podstate vôbec nič nerobí. Takže skúsim pozbierať posledné sily a zvolať aspoň jedno 
stretnutie a v podstate sa ponúka ako jedno z možných riešení tejto situácie aj diskusia o tom, či by sa 
SES nemala/nemohla zlúčiť s ČES. 
Čo si o tom myslíš? 
Pozdravujem, Dagmar 
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